
Het bespreken en vaststellen van de Voorjaarsnota is één van de belangrijkste politieke momenten op de agenda van 
de gemeenteraad. In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, ambities en ontwikkelingen kan 
realiseren binnen de daarvoor beschikbare fi nanciële middelen. Op donderdagavond 29 juni vindt hierover het debat 
en de besluitvorming plaats. Op de volgende pagina’s geven onze 8 raadsfracties alvast een eerste reactie op de 
voorgestelde Voorjaarsnota. 

  Planning en control cyclus
Binnen elke gemeente heb je te maken met een zogenaamde planning-en-
control cyclus, afgekort ook wel de P&C-cyclus genoemd. Met deze cyclus 
wordt inzichtelijk gemaakt in hoeverre de doelstellingen van de gemeente 
bereikt worden en welke (fi nanciële) middelen daarvoor nodig zijn. Het is 
wettelijk verplicht voor de gemeente om in het kader van deze P&C-cyclus 
elk jaar in ieder geval een begroting en jaarrekening te maken. Ter voor-
bereiding op de begroting wordt er meestal ook een Voorjaarsnota opgesteld. 
Maar wat houden deze documenten nu eigenlijk precies in?

1.Voorjaarsnota 
Hier start het proces! In dit document worden de kaders geschetst en de rich-
ting voor komend jaar bepaald. Het college van burgemeesters en wethouders 
stelt een eerste versie van de Voorjaarsnota op. Vervolgens is de gemeenteraad 
aan de beurt. De raad mag wijzigingen voorstellen en nieuwe voorstellen doen. 
De behandeling van de Voorjaarsnota is voor de gemeenteraad dan ook hét 
moment om wensen aan te geven voor het volgende begrotingsjaar. Dat kan 
bijvoorbeeld door het indienen van moties en amendementen. Tijdens deze 
vergadering worden als het ware de zaadjes geplant. 

2. Begroting
In dit document wordt het geld verdeeld over verschillende programma’s en 
beleidsdoelen. De gemeenteraad verleent op die manier toestemming aan het 
college van B&W om ook daadwerkelijk geld uit te geven. Dit is voor de raad 
eigenlijk het moment om de zaadjes, geplant tijdens de Voorjaarsnota, te 
oogsten. De behandeling van de Begroting vindt meestal plaats in oktober/
november.

3. Jaarstukken
De Jaarstukken zijn het sluitstuk van het fi nanciële jaar. Hier komt de 
controlerende taak van de gemeenteraad om de hoek kijken. Voor de raad 
zijn de Jaarstukken essentieel om te controleren of de beloftes die gemaakt 
zijn in de Begroting ook daadwerkelijk zijn nagekomen. Met behulp van de 
laatste Jaarstukken wordt de huidige fi nanciële situatie van de gemeente 
onder de loep genomen. Vervolgens kunnen aan de hand daarvan weer 
nieuwe prioriteiten worden gesteld, welke weer worden uitgewerkt in een 
Voorjaarsnota voor het jaar daarop. En daarmee is de P&C-cyclus rond!

  Waarover gaat de Voorjaarsnota?
Het college van B&W heeft de Voorjaarsnota 2024 aangeboden aan de 
gemeenteraad. Op 29 juni neemt de raad hierover een besluit. Meestal 
bevat de Voorjaarsnota de belangrijkste speerpunten uit het coalitieakkoord. 
Zo is er in deze Voorjaarsnota onder andere aandacht voor:

• Voortvarend oppakken van woningbouw
• Veiligheid, economie en toerisme
• Armoedebestrijding
• Aanpak droogte en vermindering afvalstromen
• Inclusie en onderwijs
• Zorg voor hen die dat nodig hebben

  Over de raadsvergadering 

Het debat
Het debat bestaat op 29 juni uit twee termijnen. Tijdens de eerste 
termijn voeren de fracties het woord en het college (burgemeester of 
wethouder) antwoordt of reageert. Tijdens de tweede termijn reageren de 
fracties op elkaar en op het college, waarna het college weer mag antwoor-
den. Bij een belangrijke vergadering als die over de Voorjaarsnota houden 
de raadsfracties meestal een uitgebreide eerste termijn, soms ook wel
 ‘algemene beschouwingen’ genoemd. 

Moties en amendementen
De behandeling van de Voorjaarsnota is voor de gemeenteraad hét moment 
om kaders te stellen en hun wensen uit te spreken voor de komende periode. 
Tijdens deze vergadering worden er dan ook traditioneel veel moties (op-
drachten aan het college) ingediend. Wilt u weten welke moties er allemaal 
worden ingediend? Alle moties worden tijdens de vergadering bijgeplaatst op 
de website van de gemeenteraad. 

 kijk op 29 juni live mee!
Benieuwd naar het debat tussen de fracties? Volg dan 
vanaf 18.00 uur live de vergadering. U kunt hier fysiek bij 
aanwezig zijn op de publieke tribune, in de Conferentie-
zaal van de DRU. Liever vanaf de bank meekijken? 
Dan kunt u alles op de voet volgen via de website van 
de gemeenteraad. 

Voorjaarsnota 2024 
Zo denken onze  raadsfracties over:

De Voorjaarsnota 2024 kunt u lezen op de website van de gemeenteraad



   Juni is één van de belangrijkste maanden in het politieke jaar. 
De Jaarstukken over 2022 en de Voorjaarsnota voor 2024 worden 

door het college gepresenteerd. In de Jaarstukken kunnen we lezen waar 
ons geld allemaal aan is uitgegeven. Ook of het college heeft gedaan wat we 
hebben afgesproken. In de Voorjaarsnota wordt aangegeven welke richting 
we op gaan naar het vaststellen van de begroting 2024 en verder.

Goede cijfers
De Jaarstukken laten zien dat we geld over hebben gehouden. In tijden van 
grote onzekerheid een mooi resultaat. Maar net als met beleggingen geven 
deze resultaten geen garantie voor de toekomst. 

Voorjaarsnota
Omdat het Rijk nog onvoldoende duidelijkheid geeft over 
de hoeveelheid geld die we in de jaren 2026 en 2027 gaan 
ontvangen, blijft het voorzichtig laveren. Momenteel worden op 
de begroting grote tekorten voorspeld voor deze jaren. Dat heeft 
invloed op de plannen die we willen en beleid dat we moeten 
uitvoeren. Wanneer u dit leest zal de informatie over de fi nanciering 
vanuit het Rijk bekend zijn. Dat heeft vooral invloed op onze plannen.

Plannen
Die hebben we genoeg. O.a. een nieuw IKC in Silvolde, maatregelen op 

het gebied van energiebesparing, aandacht voor het buitengebied, 
verkeersveiligheid en plannen op het gebied van recreatie en 
toerisme. Maar wat we gaan realiseren is nog onzeker. Wel zullen 
we onze prioriteiten aangeven. Die liggen vooral op het gebied van 
woningen, onderwijshuisvesting en bij het Sociaal Domein, zoals de 

minimaregelingen.

Zorgen
We willen geen mooi weer spelen en van alles beloven wat we niet waar 

kunnen maken. Daar staat Lokaal Belang niet voor. De landelijke en mondiale 
ontwikkelingen van het afgelopen jaar hebben hier grote invloed op. De ongekend 
hoge infl atie, prijsontwikkelingen t.a.v. voedsel, bouwmaterialen, energie en 
loonkosten werken allemaal door in de fi nanciën. Bij u, maar ook bij de gemeente.
Het college geeft een winstwaarschuwing t.a.v. de woonlasten. Waar wij in het 
coalitieakkoord hebben afgesproken dat dit maximaal 3% mag zijn, noemt men nu, ijs 
en weder dienende, 10% stijging. Daarover is het laatste woord nog niet gesproken. 
Lokaal Belang zal zich maximaal inzetten dit op een redelijke manier in te vullen.

  Nog een laatste raadsvergadering in juni en dan volgt alweer het 
zomerreces. In maart 2022 zijn wij als nieuwkomer en bondgenoot van 
de BoerBurgerBeweing met 4 zetels in de gemeenteraad gekomen. Onze 
speerpunten zijn onder andere dat er geen landbouwgrond gebruikt moet 
worden voor zonneparken of windturbines, dat agrarische grond zoveel 
mogelijk agrarische grond moet blijven en geen miljoenen naar prestigieuze 
projecten. 

Het afgelopen jaar heeft DorpEnPlattelandBeweging het collegebeleid kritisch maar 
ook constructief beoordeeld op diverse onderwerpen. Zo hebben wij bijvoorbeeld 
vragen gesteld aan het college en moties ingediend over de veiligheid op kruising 
Slingerparallelweg en doorgaande weg Etten-Terborg, de hoogte van de PGB-tarieven, 
woningbouw, fl exwoningen, het Möllepad en de bomenverordening.

Nu ligt voor ons voor de tweede keer de Voorjaarsnota van het College ter bespreking. 
Deze schetst op hoofdlijnen de contouren van onvermijdelijke of gewenste fi nanciële 
aanpassingen voor de programmabegroting 2023-2026. Vorig jaar tijdens de 
behandeling van de Voorjaarsnota 2022 hebben wij op de diverse thema’s kritische 
vragen aan het college gesteld. En ook nu heeft DorpEnPlattelandBeweging over de 
Voorjaarsnota 2023 nog wel de nodige vragen 

aan het college; bijvoorbeeld over de woonlastenstijging voor onze inwoners, 
hotelfunctie van de DRU, de fl exwoningen, woningbouw, bewonersparticipatie en nog 
vele andere vragen over andere onderwerpen en thema’s. In de commissievergadering 
en de raadsvergadering van juni zullen wij het college de nodige vragen stellen 
over de inhoud van deze Voorjaarsnota en de fi nanciële aanpassingen voor de 
Programmabegroting 2023-2026.

DorpEnPlattelandBeweging is bezorgd over de toekomst van onze inwoners. 
Aangezien onze gemeente steeds meer taken van hogerhand krijgt opgelegd en de 
daarbij behorende fi nanciële compensaties vaak ontbreken of tekortschieten, dient 
deze gemeenteraad heel voorzichtig om te gaan met de aan haar toevertrouwde 
fi nanciële middelen. De woonlasten stijgen veel te hard; In plaats van de gebruikelijke 
verhoging van 3% wordt dit eerder 10% of nog meer zoals bij rioolheffi ng, 
afvalstoffenheffi ng en OZB-aanslag. Dit houdt geen mens vol!  

Nog een laatste raadsvergadering in juni en dan… zomerreces voor de gemeenteraad. 
Maar het werk en de contacten met onze inwoners gaat natuurlijk gewoon door. 
De DorpEnPlattelandBeweging wenst onze inwoners een hele mooi zomerse 
vakantie toe. Geniet ervan!

“ In tijden van grote 
onzekerheid een 
mooi resultaat”
Frank Aaldering, fractievoorzitter Lokaal Belang

“  DePB is bezorgd over de 
woonlastenstijging voor 
de komende jaren ”
Herman Vreeman,  
fractievoorzitter DorpEnPlattelandBeweging

            Meer over Lokaal Belang in gemeente 
Oude IJsselstreek? Kijk op lokaalbelang.info
of scan de QR code

      Meer over DorpEnPlattelandBeweging in 
gemeente Oude IJsselstreek? Kijk op 
dorpenplattelandbeweging.com of scan de QR code

Zo denken de raadsfracties over: 
voorjaarsnota 2024
  Acht fracties in de gemeente Oude IJsselstreek

 zetten hun standpunt uiteen.



Zo denken onze
raadsfracties over 
  actuele zaken

Zo denken 
raadsfracties
  actuele

 over 

voorjaarsnota 2024

  Zoals elk jaar zal eind juni de Voorjaarsnota door de gemeenteraad worden 
behandeld. Een nota die alvast een doorkijkje geeft voor het komende 
begrotingsjaar 2024. De fi nanciële positie van onze gemeente is gezond; 
2024 en 2025 laat een sluitende begroting zien. De voorgenomen plannen 
kunnen uitgevoerd worden! Of het Rijk de tekorten in 2025 en 2026 zal 
repareren wordt de komende maand duidelijk.

Gezonde inclusieve gemeente
De Partij van de Arbeid is erg blij met het voorstel om de Brede Welvaart 
doelstellingen te verdiepen in het gemeentelijke beleid. Voor de duidelijkheid; Brede 
Welvaart gaat niet alleen over economische groei maar ook over een goede kwaliteit 
van leven op veel gebieden: gezondheid, goed onderwijs, werk, betaalbare woningen, 
armoedebestrijding, gelijke kansen en een gezonde duurzame leefomgeving. Onze 
fractie wil hierin investeren, voor onze huidige en toekomstige inwoners en met 
respect voor de aarde. 

Goed onderwijs in een passend gebouw
We investeren komende jaren in een Integraal Kind Centrum in Gendringen en 
Silvolde. Een opvang voor kinderen van nul tot dertien jaar. Alles onder één dak. 
De ontwikkeling van een kind staat centraal. Adequate en duurzame huisvesting is 
daarbij noodzakelijk. 

Veilige gemeente
Onze gemeente kent een verouderd (2012) Verkeers-en Vervoersplan. Onze fractie 
wil in het nieuw vast te stellen plan aandacht en maatregelen om het vrachtverkeer 
dat niet in de kern hoeft te zijn, te ontmoedigen. 

Een duurzame gemeente
Als we onze gemeente veilig, leefbaar en aantrekkelijk willen houden voor toekomstige 
bewoners moeten we en willen we werken aan een klimaatbestendige gemeente. 
We weten dat klimaatverandering snel gaat en dat er onzekerheden zijn. Daarvoor 
werken we met andere gemeenten, Provincie en Rijk intensief samen om beleid en 
fi nanciën op elkaar af te stemmen. De PvdA wil sterk inzetten op o.a. klimaat bewust 
bouwen, meer groen en minder verharding. Maar ook regenwater beter vasthouden, 
schone watergangen en meer biodiversiteit. En als eigenaar van gebouwen en het 
openbare gebied kan de gemeente het goede voorbeeld geven. Goed voorbeeld doet 
goed volgen.

Willie Oort-Löwenthal, 
fractievoorzitter PvdA

“ Werk aan 
de winkel…”


In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, 
ambities en ontwikkelingen kan realiseren binnen de daarvoor 
beschikbare fi nanciële middelen. 

  In de Voorjaarsnota kijken we in tegenstelling tot de jaarstukken 
vooruit naar wat ontwikkelingen gaan betekenen voor het lopende 
begrotingsjaar en de komende begrotingsjaren. Wij als gemeenteraad 
kunnen met de Voorjaarsnota de fi nanciële kaders aangeven waarbinnen 
het college de programmabegroting moet opstellen.

Echter komt er bij de behandeling van de Voorjaarnota nog meer kijken. In 
gemeente Oude IJsselstreek worden er traditiegetrouw subtiel een deel van de 
verkiezingsprogramma’s voorgelezen en de stokpaardjes worden van stal gehaald. Daar 
is op zich niks mis mee, maar je zou hopen dat er toch ook eens een betoog te horen is 
waar je op het puntje van je stoel voor gaat zitten.

Het CDA probeert altijd binnen de coalitie een eigen geluid te laten horen, maar zal altijd 
trouw blijven aan het coalitieakkoord. Dat neemt niet weg dat daarbinnen genoeg ruimte 
is om die koers te varen die wij voor de inwoners het beste vinden.

Teug naar de voorjaarsnota. 
Het gaat niet alleen om geld maar ook over een visie. Zijn wij een leefbare gemeente en 
voelt eenieder zich hier welkom en thuis? Kan iedereen meedoen en zijn de wachttijden 
voor het krijgen van een huurwoning of het kopen van een huis al teruggedrongen? 
Kunnen alle grote en kleine ondernemers genoeg innoveren? Kan iedereen die dat wil 
cultuur opsnuiven? Kunnen verenigingen hun hoofd boven water houden? Dat zijn 
vragen die het CDA constant tegen het licht houdt en mee bezig is. En ja, daar heb je een 
lange adem voor nodig, en nee, daar gaan mensen niet voor op het puntje van hun stoel 
zitten. Maar daar gaat het in het dagelijkse leven wel over. Alle inwoners verdienen dat 
en dat weet het CDA. Daar maken wij ons hard voor.

“  Eén zwaluw maakt 
geen zomer”

        Meer over de PvdA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.pvda.nl of scan de QR code

        Meer over het CDA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.cda.nl/gelderland/oude-ijsselstreek of 
scan de QR code

Jeanette Elstak,  
fractievoorzitter CDA



  Nederland is een prachtig land, Gelderland is een prachtige provincie en 
Oude IJsselstreek is een prachtige gemeente. Dit betekent echter niet 
dat er in onze gemeente geen problemen zijn. Eén van de grote en vaak 
verborgen problemen is armoede.

PRO! ziet het als één van haar hoofdtaken om de armoede te bestrijden en doet 
daarom al jaren allerlei voorstellen in verschillende vergaderingen. Armoede is niet 
alleen te weinig geld hebben om fatsoenlijk van rond te komen. Armoede sluit mensen 
ook uit van allerlei sociale activiteiten, zoals op stap gaan, sporten bij een vereniging 
of zelfs je verjaardag vieren met een feestje. Als je dit niet kan betalen, doe je niet 
meer mee.

Kinderen zijn extra kwetsbaar wanneer een gezin in armoede leeft. Daarom vindt 
PRO! het belangrijk dat kinderen niet vergeten worden. Om mee te kunnen doen op 
school, maar ook kunnen sporten en muziek maken hoort voor ieder kind mogelijk 
te zijn.

Niet alleen het geld dat binnen komt, maar ook hoge kosten zorgen ervoor 
dat inwoners in de problemen komen. De hoge prijzen voor wonen, energie 
en zorgkosten zijn voor veel mensen niet meer op te brengen. 

Armoedebestrijding begint voor PRO! met het 
helpen van mensen voordat er problemen ontstaan. De gemeente 

weet veel over haar inwoners en houdt in de gaten waar er problemen 
kunnen ontstaan. Voor iedereen die al schulden heeft en voor wie het 

leven meer overleven is geworden, moet schuldhulpverlening mogelijk zijn. 

PRO! staat ook voor een vereenvoudiging van de schuldhulpverlening met oog voor 
de belangen van zowel schuldenaar als schuldeiser. Schulden dienen in redelijkheid 
te worden opgelost en de inwoner zal ook bijgeschoold worden in het voorkomen 
van nieuwe schulden. Dit om ervoor te zorgen dat de vicieuze cirkel, waar helaas veel 
mensen die in armoede leven in zitten, wordt doorbroken. 

Inwoners van Oude IJsselstreek hebben recht op een plek waar ze gehoord en 
geholpen kunnen worden. Waar ze terecht kunnen als ze vastlopen of zich niet 
gehoord voelen. Die plek moet voor iedereen te vinden zijn. PRO! vindt het belangrijk 
dat gemeentelijke medewerkers beschikbaar zijn om in gesprek te gaan met 
de inwoners. 

“    Armoedebestrijding”

Gülden Siner-Sir, fractievoorzitter PRO!

“ Alles eraan doen om de woon-
lasten voor onze inwoners niet 
verder te laten stijgen”

Rens Spijkers, fractievoorzitter VVD

“Nu zitten we weer op zo’n moment 
dat we kunnen bijsturen”

“Kinderen mogen niet vergeten worden”

        Meer over de VVD in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.vvd.nl of scan de QR code

  Ik geef het je te doen; een begroting maken voor een kleine 40.000 
mensen. In het geval van de Oude IJsselstreek ging dat voor het jaar 2022 
aanvankelijk over 109 miljoen. Daarmee hebben we weer een hoop mooie 
dingen voor onze gemeente gedaan. Maar dat gaat natuurlijk niet over één 
nacht ijs. Zeker niet in tijden waarin alles voor iedereen duurder wordt, en 
dus ook voor ons als gemeente. 

Het verschil tussen de oorspronkelijke begroting en de gerealiseerde begroting is dus 
best wel groot. Naast infl atie, is dat verschil deels te verklaren door extra inkomsten 
van het rijk, met name in het sociaal domein. Maar ook door onze eigen ambities. 
Denk bijvoorbeeld alleen al aan de investeringen voor onze uitleglocaties.

Uiteindelijk zijn we eind 2022 zelfs op een gerealiseerde jaarrekening uitgekomen 
van ongeveer 130 miljoen. Dat komt neer op een uitgave van ongeveer 3.250 
euro per inwoner. Zo’n 20 miljoen meer dan oorspronkelijk gepland. Dankzij de 
bestuursrapportage hebben we hierop kunnen sturen en dit kunnen zien aankomen.

Bijsturen
Nu zitten we weer op zo’n moment dat we kunnen bijsturen. 

De voorjaarsnota geeft een mooi doorkijkje naar onze begroting voor de 
komende jaren van wat er op ons afkomt. Daarin zien we duidelijk dat de prijs 

van alle crisissen en de infl atie nu echt op ons afkomt. We zien met name dat onze 
woonlasten fl ink meer omhoog dreigen te gaan dan de reguliere 3 procent per jaar. 
Daarnaast loopt ook de leningenportefeuille aanzienlijk verder op.

Keuzes maken
De woonlasten bestaan uit de rioolheffi ng, afvalstoffenheffi ngen en de OZB. Met 
name de kosten voor het riool en de afvalstoffen gaan fl ink omhoog. En wij hebben 
als raad de afspraak gemaakt dat de rioolheffi ngen en de afvalstoffenheffi ngen 
hiervoor kostendekkend moeten zijn. Dus als wij als raad de prijsstijging binnen de 
perken willen houden voor de komende jaren kunnen we alleen nog sturen met de 
OZB, of we moeten onze uitgangspunten over de riool- en afvalstoffenheffi ng loslaten. 
Uiteraard zullen we dan andere dingen niet kunnen doen. De VVD wil er juist nu alles 
aan doen om de stijging van de woonlasten te beperken tot maximaal 3 procent 
indexering.

      Meer over PRO! in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op pro-oij.nl/ of scan de QR code



  In het voorjaar kijkt de gemeentepolitiek naar de resultaten van vorig 
jaar, hoe het nieuwe jaar loopt en hoe het volgend jaar er gaat uitzien. 
Dat gaat natuurlijk over inkomsten en uitgaven, maar ook over 
beleidsplannen voor komend jaar. Als een gemeenteraadsfractie 
volgend jaar iets wil veranderen, dan kan je jouw voorstel het beste 
nu al doen. Dan kunnen de plannen door de ambtenaren worden 
uitgewerkt en het benodigde geld in de begroting worden opgenomen.

Zo op het eerste gezicht lijkt het vorig jaar goed te zijn gegaan. Er is een fl ink bedrag 
over; 2022 was dan ook nog het jaar van serieuze bouwplannen voor onze inwoners. 

Herstel het verloren vertrouwen van de kiezer
Voor ADA was 2022 ook het jaar waarin de opkomst voor de 
gemeenteraadsverkiezingen teleurstellend laag was en bleek dat veel mensen het 
vertrouwen in de gevestigde politieke partijen zijn verloren. Ook andere raadsfracties 
bleken daarover bezorgd.

Begin daarom met eerlijkheid en openheid. In de stukken en de persuitingen van 
het gemeentebestuur, zou best mogen worden verteld wat er allemaal (nog) niet 
goed is gegaan. 

Geen “uuthuuskes” en STOER werkt niet altijd
Zo zijn de “uuthuuskes”, die een snelle oplossing moesten bieden voor de 
woningnood onder jongeren, nog niet gebouwd, worden het er veel minder, 
en worden ze veel duurder dan voorzien.

Ook zou moeten worden toegegeven dat de overgang naar STOER niet alleen 
bijna een miljoen heeft gekost, maar weinig tot geen resultaat heeft opgeleverd. 

Het aantal inwoners die langdurig een beroep op een bijstandsuitkering moeten 
doen is niet gedaald. 

Het gaat ADA om het open en eerlijk, zonder ingewikkeld taalgebruik, geven van 
informatie aan de inwoners. Dan moet je er ook publiekelijk voor uitkomen als 
iets nog niet is gelukt.

Doe de luiken open!
Voor ADA is het meest teleurstellend, dat de Wet Open Overheid (WOO) in Oude 
IJsselstreek nog niet wordt gebruikt. Die wet maakt het mogelijk het gemeente-
bestuur nog wat meer op de vingers te kijken en bijvoorbeeld de adviezen in te 
zien die ambtenaren aan de wethouders geven. Daar moet iets aan gebeuren. 

“ Heb lef en 
toon openheid.”

Richard de Lange, fractievoorzitter ADA

        Meer over ADA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.ada-politiek.nl of scan de QR code

“Begin daarom met eerlijkheid en openheid”

“ Verder vooruit kijken!”
Camiel Vanderhoeven, fractievoorzitter D66

        Meer over D66 in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op d66.nl/oude-ijsselstreek/of scan de QR code

  Het afgelopen jaar is onze gemeente een kinderraad en een jongerenraad 
rijker geworden. In de vorige raadsvergadering heeft de raad het college 
verzocht om met een voorstel voor een jeugdonderscheiding te komen. D66 
is erg blij met deze ontwikkelingen. 

Onze belangrijkste opdracht is om de gemeente goed achter te laten voor de 
generaties die na ons komen, en hoe kun je dat beter doen dan door die toekomstige 
generaties nu al een plek aan tafel en een stem te geven. Alle belangrijke beslissingen 
die we nu moeten nemen, over duurzaamheid, zorg, onderwijs, en wonen, gaan 
over thema’s die hen bezig houden. Diezelfde thema’s komen terug in de SDG’s, 
de 17 duurzame ontwikkelingsdoelen. Die bieden daarmee een goede leidraad 
om te waarborgen dat voorstellen er echt voor zorgen dat onze gemeente er beter 
van wordt.

Omzien naar minima
D66 vindt het belangrijk dat we niemand in onze gemeente laten vallen. Gezinnen 
met een laag inkomen worden door de gemeente ondersteund met diverse 
minimaregelingen. Wij zijn blij dat het college deze regelingen onder de loep wil 
nemen. De afgelopen jaren zijn de maximumbedragen voor deze regelingen gelijk 
gebleven, terwijl het leven steeds duurder is geworden. Wat ons betreft worden die 
maximumbedragen dan ook verhoogd, en worden die voortaan jaarlijks geïndexeerd. 
Ook moet het eenvoudiger worden om de regelingen aan te vragen. Waar mogelijk 
willen we dat de gemeente regelingen automatisch toekent. Tot slot willen we af van 
harde inkomensgrenzen. Nu is het nog zo dat een gezin bij een kleine stijging van het 

inkomen mogelijk ineens niet meer voor een aantal 
regelingen in aanmerking komt, en er daardoor in de praktijk juist op 

achteruit gaat. Wij willen dat het recht op een regeling bij een stijgend 
inkomen geleidelijk afneemt.

Winstwaarschuwing
Hoewel er nog veel onduidelijk is, valt er vanaf “ravijnjaar” 2026 een fors gat in onze 
begroting door een lagere uitkering vanuit het Rijk. Wij roepen het college op om de 
kop niet in het zand te steken, maar nu alvast een palet aan mogelijke bezuinigingen 
te gaan uitwerken, zodat de gemeenteraad straks goed voorbereid keuzes kan maken 
om de begroting weer op de rails te krijgen.




